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Som udgangspunkt finder vi det rigtigt, at behandle søerne som en helhed. Vi finder det også positivt at 

ville forøge biodiversiteten i og langs søerne. Anlæg af rørbevoksede bredzoner kan være et greb, som 

netop kan fremme biodioversiteten. Det er her vigtigt at bredzonerne på strækninger lukkes for adgang for 

mennesker. Andre steder kan der så til gengæld skabes adgang med broer mv. Variation er et nøglebegreb i 

forbindelse med at fremme biodiversitet, blandt andet fremmet gennem forskellig 

vedligeholdelsesintensitet. Græsset slås ikke overalt på en gang, nogen steder slås måske kun nogle få 

gange om året, andre steder oftere osv. Forskellige grader af forstyrrethed medvirker også til variation.  

I forhold til øget mikroklimatisk variation, betyder nye fugtige, sumpede bredzoner, at luftfugtigheden øges 

og temperaturen sænkes i modsætning til byens generelle varme og tørre klima. 

I forhold til kastanjetræerne er vi tilbageholdne med større ændringer. Træerne er omfattet af fredningen, 

men i har ret i, at træernes tilstand bør undersøges af en sagkyndig og der bør udarbejdes en langsigtet 

plejeplan for træerne. Vi er enige i at ny beplantning kan etableres på Fredens Bro. 

Endelig var der diskussionen om fredeliggørelse af Søgaderne. Ensretningen af Øster Søgade demonstrerer 

hvor meget en dæmpning af trafikken betyder for søernes rekreative værdi. Kan trafikken dæmpes langs 

søerne som helhed vil søernes rekreative værdi vokse betragteligt. 

 

 

 


